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Spørgsmål 1: 

Ministeren bedes oplyse, om loven fremover vil give fornøden sikkerhed 

for overholdelse af lovgivningen ved restaurationsvirksomhed, hvor der 
ikke serveres stærke drikke, og hvor der ikke automatisk vil være krav 

om næringsbrev. 

  

Svar: 

Med lovforslaget ”flyttes” næringsbrevet fra restaurationsloven til næ-

ringsbrevsloven. Herved vil restaurationer uden alkoholbevilling alene 

blive omfattet af næringsbrevsloven.  

 

Som det er tilfældet under den gældende lovgivning, vil den altoverve-

jende hovedregel fortsat være, at alle restaurationer – uanset om de har 

alkoholbevilling eller ej – skal være i besiddelse af et næringsbrev. 

 

Enkeltstående arrangementer, kantinevirksomhed, ”bed and breakfast” og 

pensionatsvirksomhed, der hidtil har været fritaget fra kravet om næ-

ringsbrev, vil også efter forslaget være fritaget. Der sker således ingen 

ændringer, for så vidt angår disse arrangementer og virksomheder. 

 

Jeg skal understrege, at disse arrangementer og virksomheder alene er fri-

taget for kravet om næringsbrev. Det betyder naturligvis ikke, at de er 

undtaget fra at overholde særlovgivningens regler i øvrigt, herunder f.eks. 

skatte- og fødevarelovgivningen. 

 

Det er derfor min opfattelse, at lovforslaget indeholder den fornødne sik-

kerhed, også for disse arrangementer og virksomheder. 
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